
 
 

      SA.0012.4.8.2012 

 

Protokół nr 8/12 
z posiedzenia Komisji Finansów i Inwestycji odbytego w dniu 29 października 2012 r. 

w sali sesyjnej Urzędu Gminy w Goleszowie przy ul. 1 Maja 5. 
 

W posiedzeniu, któremu przewodniczył Przewodniczący Komisji Leszek Szlauer udział 

wzięli członkowie Komisji według listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do nin. protokołu 

oraz zaproszeni goście według załącznika nr 2. Przewodniczący Komisji Leszek Szlauer 

o godzinie 1500 otworzył posiedzenie Komisji i po powitaniu członków Komisji oraz gości 

oświadczył, iż zgodnie z listą obecności w posiedzeniu uczestniczy 7 członków Komisji. 

Posiedzenie jest prawomocne do podejmowania  swoich decyzji.  

Przewodniczący przedstawił porządek obrad, który radni otrzymali:  

1. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji. 

2. Wydanie opinii w sprawie złożonych wniosków na  poprzednim posiedzeniu komisji. 

3. Opiniowanie projektów podatków i opłat lokalnych na rok 2013. 

4. Opiniowanie zmian w budżecie Gminy. 

5. Sprawy bieżące.  

Przewodniczący Komisji Leszek Szlauer zaproponował zmianę porządku obrad. Po zmianie 

porządek obrad przedstawia się następująco: 

1. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji. 

2. Rozpatrzenie wniosku Rady Rodziców Przedszkola w Goleszowie. 

3. Wydanie opinii w sprawie złożonych wniosków na  poprzednim posiedzeniu komisji. 

4. Opiniowanie projektów podatków i opłat lokalnych na rok 2013. 

5. Opiniowanie zmian w budżecie Gminy. 

6. Sprawy bieżące.  

 

Porządek obrad został przyjęty przez członków Komisji jednogłośnie. 

 

Ad.1. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji. 

Po zapoznaniu się z treścią protokołu nr 7/12 z posiedzenia Komisji Finansów i Inwestycji  

z dnia 25.09.2012 r. Komisja przyjęła go jednogłośnie. 
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Ad.2 Rozpatrzenie wniosku Rady Rodziców Przedszkola w Goleszowie. 
 

Przewodniczący Leszek Szlauer odczytał pismo  Rady  Rodziców, które wpłynęło do Komisji   

w sprawie zniesienia opłaty za czas pobyt dziecka w przedszkolu podczas zajęć z języka 

angielskiego w ramach projektu unijnego „Angielskie Nutki” i „Magiczny angielski”.  

Kserokopia pisma stanowi załącznik nr 3 do nin. protokołu. 

Następnie Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję  w której Rodzice uczestniczący  

w posiedzeniu wyrazili swoje opinie na w/w temat. 

Wójt Gminy Krzysztof Glajcar odczytał opinię prawną sporządzoną przez panią adwokat.  

Poinformował, że Rada Gminy nie ma delegacji ustawowej w zakresie zwolnień. Jest to akt prawa 

miejscowego. Każdy projekt unijny jest poddany rygorystycznym  procedurom. 

Inspektor ds. oświaty i sportu Wojciech Hławiczka omówił w/w  projekt. Następnie podał 

przykład  Gminy takiej jak nasza, w której w ramach projektu  pobierano opłatę ponad 

programową za czas pobytu dziecka w przedszkolu. 

Podinspektor ds. projektów unijnych Zbigniew Kohut poinformował, że rodzice nie płacą  

za lekcje języka  angielskiego ale muszą ponieść opłatę za pobyt dziecka w tym czasie   

w przedszkolu.  Nie ma żadnej możliwości zwolnienia z opłat. Projekt nie przewiduje wydłużenia 

czasu pracy przedszkola. 

Dyrektor Przedszkola poinformowała, że są prowadzone rozmowy w sejmie dotyczące wydłużenia 

czasu pracy przedszkola do 6 lub 7 godzin. 

Kierownik Referatu Kontroli i Informatyzacji  Grażyna Porębska - Jachacy poinformowała, 

że wszystkie uchwały Rady Gminy, które były podjęte z zamiarem  zwolnienia z opłat zostały 

uchylone przez Nadzory Wojewody. 

Radny Paweł Górniak stwierdził, że należy  wystąpić do pani  adwokat o opinię prawną, czy za 

przysłowiowy  grosz za godzinę można dokonać opłaty za dodatkowy pobyt dziecka  

w przedszkolu. 

Radny Karol Lipowczan powiedział, że trzeba rozważyć sprawę gdyż budżet Gminy nie może  

na tym ucierpieć.  
O godz. 15.55 na posiedzenie Komisji przyszedł radny Artur Więcław. 

 

Komisja postawiła następujący wniosek: 

Komisja Finansów i Inwestycji wnioskuje o przeanalizowanie zasadności wysokości opłat  

za godziny dodatkowe pobytu dziecka w przedszkolu i możliwość jej obniżenia do wysokości  

1 grosza za godzinę. 
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Wniosek został przyjęty jednogłośnie przez Komisję. 

 

Ad.3. Wydanie opinii w sprawie złożonych wniosków na  poprzednim posiedzeniu Komisji. 

Przewodniczący Komisji Leszek Szlauer poinformował, że na poprzednim posiedzeniu Komisji 

został postawiony wniosek o wycofanie z porządku obrad sesji projektu uchwały 9.1. w sprawie 

uchwalenia wysokości diet radnych oraz o przygotowanie na dzisiejsze posiedzenie nowego 

projektu uchwały. 

Następnie Przewodniczący Komisji przedstawił nowy projekt uchwały 12.1. w sprawie uchwalenia 

wysokości diet dla radnych. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do nin. protokołu. 

Radny Karol Lipowczan stwierdził, że w nowym projekcie uchwały są za duże restrykcje 

finansowe. 

Radny Artur Więcław zaproponował, żeby wprowadzić wariant ryczałtowy.  

Przewodniczący Rady Gminy Kazimierz Wisełka powiedział, że ma wątpliwości odnośnie 

wydania pozytywnej opinii do projektu uchwały 12.1.  

Komisja postawiła następujący wniosek: 

Komisja Finansów i Inwestycji po przeanalizowaniu przedstawionego projektu uchwały 12.1.  

w sprawie uchwalenia wysokości diet radnych wnioskuje o wycofanie jej z porządku obrad. 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie przez Komisję. 

 

Ad.4. Opiniowanie projektów podatków i opłat lokalnych na rok 2013. 

Projekt uchwały 12.3. 

Przewodniczący Komisji Leszek Szlauer poinformował, że Komisja rozpatrzy oraz zaopiniuje 

następujący projekt uchwały: 

- 12.3. w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości na 2013 rok. 

Projekt uchwały w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości na 2013 rok. 

Przewodniczący Komisji Leszek Szlauer zaproponował przeanalizowanie projektu uchwały 

punkt  po punkcie. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 5 do nin. protokołu. 

Propozycje stawek podatku stanowi załącznik nr 6 do nin. protokołu.  

Podatek od nieruchomości: 

1.   od budynków mieszkalnych (w tym letniskowych)- od 1 m² powierzchni użytkowej – 0,73 zł 

2.  od budynków lub ich części związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz  

od  budynków mieszkalnych (w tym letniskowych) lub ich  części zajętych na prowadzenie 

działalności gospodarczej – od 1 m² powierzchni użytkowej – 21,50 zł 
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c) od budynków lub ich części związanych z udzielaniem świadczeń zdrowotnych  

w rozumieniu przepisów o działalności leczniczej, zajętych przez podmioty udzielające 

tych świadczeń – od 1 m² powierzchni użytkowej – 4,63 zł 

d) od budynków lub ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej  

w zakresie obrotu kwalifikowanym materiałem siewnym  - od 1 m² powierzchni użytkowej 

– 10,65 zł 

e) od pozostałych budynków lub ich części, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej    

statutowej działalności pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego –  

od 1 m² powierzchni użytkowej – 5,10 zł 

2) od budowli lub ich części związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej  

       – 2% ich wartości 

3)   od gruntów: 

a) od gruntów związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej bez względu na sposób 

zakwalifikowania w ewidencji gruntów i budynków – od 1 m² powierzchni – 0,86 zł 

b) od gruntów pod jeziorami, zajętych na zbiorniki wodne retencyjne lub elektrowni wodnych  

- od 1 ha powierzchni – 4,51 zł 

c) od pozostałych gruntów, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności 

pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego  - od 1 m² powierzchni  

– 0,30 zł 

d) od gruntów określonych w ewidencji gruntów i budynków symbolem dr za wyjątkiem dróg 

nie podlegających opodatkowaniem na podstawie art. 2 ust.3 pkt 4 ustawy o podatkach  

i opłatach lokalnych  - od 1 m² powierzchni – 0,10 zł 

e)  od gruntów określonych w ewidencji gruntów i budynków symbolem B – od 1 m² 

powierzchni – 0,35 zł 

 

Podatek rolny i podatek leśny przyjęto zgodnie z ustawą wg stawek Ministerstwa Finansów. 

1. dla gruntów gospodarstw rolnych liczba ha przeliczeniowych - 189,65 

dla gruntów do 1 ha liczba ha fizycznych użytków rolnych – 379,30 

2.  pod. leśny od 1 ha – 41,02 

Przewodniczący Komisji przeprowadził głosowanie w sprawie wydania opinii do projektu 

uchwały 12.3. 

 

Komisja wydała opinię pozytywną. Projekt uchwały ze zmianami został przyjęty 6 głosami 

„za” przy jednym głosie wstrzymującym się.   
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Ad.5. Opiniowanie zmian w budżecie Gminy. 

Przewodniczący Komisji Leszek Szlauer poinformował, że Komisja rozpatrzy oraz zaopiniuje 

następujące projekty uchwał: 

- 12.4. w sprawie zmian budżetu Gminy na 2012 rok. 

- 12.5. w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Goleszów  na lata  2012 - 

2015rok. 

Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy na 2012 rok. 

Skarbnik Gminy Beata Kubaczka przedstawiła proponowane zmiany budżetu Gminy na 2012 r. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 7 do nin. protokołu. 

Pisemna szczegółowa informacja stanowi załącznik nr 8 i 9 do nin. protokołu. 

Przewodniczący Komisji przeprowadził głosowanie w sprawie wydania opinii do projektu 

uchwały 12.4. 

Komisja wydała pozytywną opinię do projektu uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy  

na 2012 rok. 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie tj. 7 głosami „za”. 

 

Projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Goleszów  na lata  

2012 – 2015 rok. 

Skarbnik Gminy Beata Kubaczka poinformowała, że wieloletnią  prognozę  finansową należy 

zaktualizować o zmiany których dokonano w budżecie Gminy na 2012 r. 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 10 do nin. protokołu. 

Przewodniczący Komisji przeprowadził głosowanie w sprawie wydania opinii do projektu 

uchwały 12.5. 

Komisja wydała pozytywną opinię do projektu uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy  

na 2012 rok. 

Projekt uchwały  został przyjęty jednogłośnie tj. 7 głosami „za”. 

 

Ad.6.Sprawy bieżące. 

Przewodniczący Komisji Leszek Szlauer poinformował, że do Komisji wpłynął wniosek  

o zatwierdzenie taryf dla zbiorowego odprowadzania ścieków.  

Wniosek stanowi załącznik nr 11 do nin. protokołu. 

Komisja rozpatrzy oraz zaopiniuje następujący projekt uchwały: 

- 12.2. w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe odprowadzanie ścieków oraz ustalenia 

dopłaty do m ścieków w sołectwie Puńców i Leszna Górna.  
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Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe odprowadzanie ścieków  

oraz ustalenia dopłaty do m ścieków w sołectwie Puńców i Leszna Górna. 

Przewodniczący Komisji Leszek Szlauer poinformował, że projekt uchwały zawiera propozycję 

dopłaty w wysokości 6, 48 brutto za 1 m³ ścieków.  

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 12 do nin. protokołu. 

Kierownik Referatu Komunalnego Aleksandra Słupska poinformowała, że Gmina ponosi 

koszty związane z eksploatacją kanalizacji oraz odprowadzaniem ścieków do odbiorcy.  

Wójt Gminy Krzysztof Glajcar zaproponował pozostawienie dopłat na tegorocznym poziomie. 

Komisja postawiła następujący wniosek: 

Komisja Finansów i Inwestycji wnioskuje, by w projekcie uchwały 12.2. w sprawie zatwierdzenia 

taryfy za zbiorowe odprowadzanie ścieków oraz ustalenia dopłaty do m³ ścieków w sołectwie 

Puńców i Leszna Górna pozostawić wysokość dopłaty na poziomie 2012 r. tj. 5,40 zł brutto  

za 1 m³. 

Komisja przyjęła wniosek jednogłośnie. 

Przewodniczący Komisji przeprowadził głosowanie w sprawie wydania opinii do projektu 

uchwały 12.2. 

Komisja wydała pozytywną opinię do projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy  

za zbiorowe odprowadzanie ścieków oraz ustalenia dopłaty do m³ ścieków w sołectwie Puńców  

i Leszna Górna. 

Projekt uchwały  został przyjęty jednogłośnie tj. 7 głosami „za”. 

 

W tematyce bieżącej Przewodniczący poinformował,  że do Komisji wpłynął wniosek z Komisji 

Edukacji, Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia o dokonanie analizy możliwości finansowych 

ewentualnego  utworzenia w Puńcowie oddziału przedszkolnego  Przedszkola w Goleszowie  

w nowym roku szkolnym 2013/2014.                   

 

Radny Karol Lipowczan poruszył temat placu zabaw dla dzieci. Radny poinformował, że plac 

zabaw w Równi został zniszczony. 

Radny Leonard Musioł poruszył temat budowy ogrodzeń wzdłuż dróg powyżej 2,20 m 

wysokości. 

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała: 

podinspektor ds. obsługi Rady Gminy  

Małgorzata Zając  
 


